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PvdA Programma ‘Een 
thuis voor 
iedereen’ 

14 Ambitie  Hoe verhoudt ambitie zich tot 
de brief waarin staat dat het 
contract met Van Wijnen is 
opgezegd. In het algemeen: 
wordt de gemeente straks een 
speelbal van 
projectontwikkelaars?  

Er zijn actieve en faciliterende projecten. 
Bij actieve contracten die we zelf starten, 
maken we afspraken met marktpartijen. 
In dat contract kunnen we vaak een 
bouwplicht opnemen. Bij faciliterende 
projecten is dat wat lastiger. Dat is vaak 
vastgoed van andere marktpartijen. We 
proberen daar waar mogelijk 
consequenties aan te verbinden. Het 
gebeurt niet vaak dat marktpartijen zich 
terugtrekken, maar het kan. In dit geval 
was de gemeente de eigenaar, maar 
heeft Van Wijnen de klus teruggegeven. 
Dit was een financiële afweging. Hoe 
hiermee om te gaan is een politieke 
vraag.  

    Is niet handiger dit aan de 
voorkant af te stemmen en 
afspraken te maken, zodat 
zeker is dat er gebouwd gaat 
worden? 

Ja, maar in de realiteit gebeuren soms 
dingen die niet te voorzien waren. Van 
Wijnen wilde voor 15 jaar bouwen voor 
sociale doelgroepen. Corporaties vinden 
het vooruitkijken na 15 jaar moeilijk; dit 
moet financieel worden weggezet en dat 
geeft risico. Van Wijnen ontdekte dat er 
geen afnemers van het product zouden 
zijn. Ook stijgende bouwkosten en niet 
meestijgende opbrengsten kunnen 
redenen geweest zijn om te stoppen. 
Alles vooraf regelen is soms niet mogelijk 
en het is de vraag of je boetes wilt gaan 
opleggen.  
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 Investeringen: 
Overdracht 
oevers 

31, 32 Baggeren  De gemeente krijgt er 10 km 
oever bij, waarop een 
investering zit van 5 ton. Voor 
het baggeren dat wordt 
overgedragen, moeten we ook 
investeren vóór de overdracht. 
Als de gemeente goed 
overdraagt, zou die het ook 
goed terug moeten krijgen. 
Hoe moeten we dat zien?   

Het zijn twee verschillende projecten. 
Hier gaat het om oevers langs 
vaarwegen. In heel Friesland is een 
herbeoordeling geweest om na te gaan 
welke oever bij welke beheerder hoort. 
Op basis van een beslisboom zijn oevers 
opnieuw toebedeeld aan gemeente, 
waterschap of provincie. Dat vraagt 
investeringen voor oevers die slecht zijn. 
Daarnaast is er de investering voor 
overdracht stedelijk water. In dat kader 
zijn taken overgegaan van gemeente 
naar waterschap. Vóór de overdracht 
worden sloten bijvoorbeeld gehekkeld en 
daarvoor krijgt de gemeente een 
vergoeding. De baggeropgave lag er al 
en het waterschap is bereid daarin 50% 
mee te financieren en daarna de taak 
over te nemen. De verrekening loopt 
verschillend en daarom is er verschil in 
de netto-investering omdat in andere 
jaren de verdeling anders was.  

 Algemeen  Onderhoud en 
verkeersveiligheid 

Er is een meevaller van € 18 
miljoen (grondbeleid). Zou het 
mogelijk zijn bijvoorbeeld in 
Haskerdijken-Nieuwebrug het 
onderhoud naar voren te 
brengen en de verkeers-
veiligheidsmaatregelen daar op 
te zetten, zodat je gebruik 
kunt maken van nu nog 

Het betreft de SPV-subsidie 
verkeersveiligheid. De gemeente moet de 
eigen financiering daarbij koppelen aan 
cofinanciering van het rijk. Onderhoud 
kan naar voren, maar dat geeft een extra 
investering, waardoor andere projecten 
naar later doorschuiven. In principe zou 
het kunnen. Doorgerekend zou moeten 
worden wat dit betekent voor andere 
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beschikbare subsidies? Is dit 
technisch mogelijk?  

projecten. De vraag of de gemeente die 
€ 18 miljoen wil inzetten, of wil 
wegzetten naar reserve, is een politieke 
vraag.   

 Landschap in 
balans 

16, 29 Klimaatadaptatie  De klimaatadaptatie vergt een 
aanpassing van € 20 miljoen. 
Hoe moeten we dat zien?  

Vóór de begroting krijgt de raad 
beleidsstukken voorgelegd inzake een 
apart plan klimaatadaptatie waarin staat 
wat de komende periode moet gebeuren, 
met een financiële vertaling daarbij. 
Een deel van de financiering loopt via het 
watertakenplan, de rioolheffing. Hitte, 
daar zit een andere dekkingsbron onder: 
algemene middelen.   

 Omgevingsplan 30, 31 Inhuren extern  Er is gekozen voor het inhuren 
van externen voor veel geld. 
Waarom niet mensen intern 
opleiden? Het is een continu 
proces.  

Er zijn geen structurele middelen aan 
verbonden en zolang dat zo is, kan de 
gemeente geen mensen structureel in 
dienst nemen om dit op te pakken. Dat is 
een algemeen probleem van deze 
organisatie.  

    Vreemd dat het niet structureel 
is.  

Er moet een balans zijn tussen junioren 
en senioren en het vinden van ervaren 
mensen is moeilijk. Een externe 
specialist kan jonge mensen hierin 
meenemen en opleiden. De externe die 
we inhuren wil de mensen laten 
meekijken en meedenken in de 
ontwikkeling van het omgevingsplan.  

CU Algemeen  Centrumplannen Heeft de file op het 
elektriciteitsnet gevolgen voor 
de centrumplannen?  

Parkeergarage en Albert Heijn zijn reeds 
gecontracteerd met de nutspartijen. 
Woningbouwprojecten die nu in gang 
gezet zijn: dat komt ook goed. Maar voor 
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projecten als KPN en ING is nog niet 
zeker of er stroom is. Zelfs als er 
afspraken zijn, kunnen er problemen zijn 
door tekort aan personeel of materialen.    

    Werkt dit verlammend in het 
werk van de gemeente?   

Het verlamt niet, maar is wel zorgelijk en 
kan een probleem worden. Op Klaverblad 
Noordoost heeft het ene bedrijf wel en 
het andere bedrijf geen aansluiting. Ook 
voor grote woningbouwprojecten als de 
A32-zones, waar honderden woningen 
komen, is er onzekerheid. Hierdoor kan 
de druk ook groter worden om andere 
innovaties te zoeken. Bijvoorbeeld een 
collectief van bedrijven die samen een 
oplossing zoeken.  

 Fysieke 
leefomgeving 

27 Burgemeester 
Falkenaweg 

Jammer dat er weinig overblijft 
van de oorspronkelijk 
inrichtingsplannen. Er zijn 
maar enkele veilige oversteken 
en de parallelweg is niet vlak.  

Het onderhoud wordt gedaan en de twee 
kruispunten worden aangepakt. Vanuit 
financieel perspectief is gekeken naar 
wat echt noodzakelijk is. Veiligheid blijft 
op de lijst staan, maar comfort is als 
ambitie geschrapt.  

 Financiën 5, 30 O&O-aanvragen Hoe gaat het met vitale 
kernen?  

Jubbega is bijna klaar; Akkrum en 
Aldeboarn lopen. Voor Heerenveen wordt 
in het najaar gestart met het 
horecacluster, het Groenewoudpark 
wordt aangepakt en de planvorming voor 
het kernwinkelgebied is bijna klaar.  

 Economische 
ontwikkeling 

22, 23 Duurzaamheid 
gemeentelijke 
gebouwen  

Op het VNG-congres werd 
gesproken over het doorlichten 
van gebouwen, om na te gaan 
wat de staat is van gebouwen.  

Dit is op rijksniveau aangehouden, in 
verband met de komst van de nieuwe 
regering.  
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CDA Ontwikkeling 
programma’s  

16 Samenwerking 
organisaties 

Wat wordt hier bedoeld met 
‘zodat kringlopen gesloten 
kunnen worden’?  

Geprobeerd wordt bedrijven dicht bij 
elkaar te vestigen, zodat ze mogelijk iets 
voor elkaar kunnen betekenen bij 
overschot.  

    Worden er problemen gezien 
met de vestiging van bedrijven 
dicht bij elkaar?  

Nee, zoveel bedrijven zijn er nog niet. 
Wel is met uitgiftecriteria getracht 
bepaalde ketens dicht bij elkaar te 
krijgen.  

 Financiën 30 Bediening Poolsbrug Waarom wordt er gestopt met 
het vragen van bruggeld, als er 
jaarlijks structureel een budget 
nodig is voor de 
brugbediening?  

De bruggen worden centraal in 
Leeuwarden bediend. Die vestiging 
vraagt daarvoor een jaarlijkse bijdrage. 
Met alle gemeenten is afgesproken dat er 
geen klompgeld meer wordt geïnd.  

 Investeringen 31 Overdracht oevers De 10 km extra oevers die de 
gemeente is toebedeeld, 
vraagt een extra investering. 
Is er sprake van een 
incidentele uitgave verspreid 
over meerdere jaren?   

Ja, de investering wordt in verschillende 
jaren gedaan, afhankelijk van de 
kwaliteit van de verschillende oevers die 
toebedeeld zijn. 

    De toedeling is tot stand 
gekomen door de wens 
eenduidig toe te delen. Wat 
houdt dat precies in?  

In Friesland was er sprake van 
versnippering van de beheerders 
provincie, waterschap en gemeenten. Er 
was een herverdeling op basis van het 
natte profiel (op diepte houden van 
water). Die lijn is ook toegepast op 
oevers. Naar aanleiding van verschillende 
criteria is een beslisboom gemaakt en op 
basis daarvan heeft de gemeente 10 km 
oevers extra toebedeeld gekregen.  

    Is er een voordeel aan die 10 
km die erbij gekomen is? 

De raad is hierover eerder geïnformeerd. 
Er waren oevers waarvan de gemeente 
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Het is wel een behoorlijke 
investering. 

vond dat die naar het waterschap hadden 
gemoeten. De provincie heeft dit 
bezwaar niet gehonoreerd, maar op 
grond van de beslisboom besloten. De 
jaarlast van een half miljoen wordt in 40-
60 jaar afgeschreven, dus is niet erg 
groot. Voordeel is dat nu duidelijk 
vastgelegd is wie beheerder is van welke 
oever.  

 Circulaire 
samenleving 

15 Circulair werken Om te komen tot 100% 
circulair werken in 2035 moet 
er ook een circulair aanbod 
zijn. Hoe wordt dat gezien?  

Door als overheid een vraag te doen, kun 
je ook de markt triggeren. Verder kan op 
korte termijn in alle bestuursvoorstellen 
aandacht worden gevraagd voor 
reflectie: kijken naar duurzame aspecten 
bij aankopen enz. Daarna kunnen 
workshops en activiteiten worden 
gepland om te kijken wat mogelijk is en 
wat voor- en nadelen zijn.  

 Circulaire 
samenleving 

15 Gedragsverandering 
inwoners 

Komt dit punt er ook vandaan? 
Bepalen bewoners niet zelf of 
ze geen afval meer produceren 
en minder bezit hebben?  

De gedachte erachter is dat je geen afval 
produceert, maar dat het een grondstof 
kan zijn voor iets anders. Het gaat om de 
denkwijze: afval grondstof laten zijn voor 
iets anders.  

 Investeringen 31 Rotonde 
Haskeruitgang 

De beschikking loopt t/m eind 
2026; wordt dit gehaald?  Er 
moeten nog kabels en 
leidingen worden gelegd.  

Als er tijdig wordt gestart met de 
voorbereiding kan het, maar er zit wel 
spanning op.  

    Is het besluit dat de rotonde 
gelegd zal worden voldoende, 
of moet het eind 2026 klaar 
zijn? 

Of er gestart moet zijn of dat het geld 
uitgegeven moet zijn, die vraag wordt 
meegenomen en later beantwoord.  
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VVD Fysieke 
leefomgeving 

27 Burgemeester 
Falkenaweg 

Is voorgesteld deze weg niet 
op te knappen? Hoe komt het 
met het herstraten van de 
parallelwegen?  

In de raming stond € 2,75 miljoen. De 
ambitie comfort is financieel gezien niet 
mogelijk. Er blijft € 1,5 miljoen over voor 
het aanpakken van 2 kruispunten en 
waar nodig te herstraten.  

 Rapport 
benchmark 

41 Openbaar groen en 
(openlucht)recreatie 

Theoretisch gezien kan het 
onderhoudsniveau verlaagd 
worden, maar de normen staan 
grotendeels al op basisniveau; 
kan het lager dan basisniveau?    

Op sommige plekken zou men naar laag 
kunnen, maar dit geeft soms meer 
herstelwerk. Dit geeft qua kosten 
nauwelijks profijt en kan meer klachten 
en onveilig gevoel geven en een slechte 
staat van onderhoud en eerder verval. 
De gemeente is geen voorstander van 
een laag niveau.  

 Rapport 
benchmark 

41 Uitkomsten week 
financieel perspectief 

Geldt bovenstaande ook voor 
budgetten verzorging en wijk- 
en dorpsbudgetten?  

Misschien gaat het over het product en 
de begroting, maar niet over de inhoud 
wijk- en dorpsbudgetten. Dit kan worden 
nagevraagd.   

    Dit zal wel terugkomen in 
concrete voorstellen. Navraag 
nu is niet noodzakelijk. 

 

 Beheer en 
onderhoud 

 Onderhoud ING-
kantoor 

Onderhoud extern kost € 
20.000. In het raadsbesluit 
was € 22.500 - € 25.000 
geraamd voor 2024-’25.  Er 
blijft een klein bedrag over?  

Dat klopt. Normaal gesproken doet de 
gemeente onderhoud zelf. Nu is het bij 
het krediet bij de overdracht 
meegenomen.  
 

    Er zou een tussenrapportage 
komen op het moment dat 
huuropbrengsten niet 
voldoende waren.  

Met Casa is een huurder gevonden; de 
raad wordt hierover binnenkort per brief 
geïnformeerd. Casa doet nu 
voorbereidende werkzaamheden. Het 
wachten is formeel op de 
omgevingsvergunning. Onderhoud wordt 



Technische vragen Perspectiefnota 2024   Infomarkt 1 juli 2024 

8 
 

 
Tafel 3 - Fysieke leefomgeving 
 
Fractie Thema / 

Paragraaf 
Blz. Onderwerp Vraag Antwoord 

door die partij zelf gedaan.  

    Is in een financieel kader 
vastgelegd dat dit kan vanuit 
het budget van Casa?  

Ja. De gemeente is gedwongen een 
marktconforme huurder te vragen. Het is 
waarschijnlijk een contract voor 3 jaar 
met optie voor verlenging.  

 Financiën 30 Poolsbrug  De bediening met knop 
verdwijnt en wordt straks op 
afstand gedaan? 

Knopbediening mag vanwege 
veiligheidscriteria niet meer. Daarom is 
bediening straks vanuit Leeuwarden.   

    It riedsbeslút is yn 2019 
nommen en it is pas eind 2024 
klear? Is dat gebrûklik? 

Nee. De oanlis fan glêstried om de 
kamera op oan te sluten, is yn in oar 
trajekt dien mei in oare oannimmer. Alles 
yn ien kear dwaan wie net mooglik.  

 Duurzaamheid  28 Voorbeeldfunctie 
duurzaamheid 

Is het niet voldoende als 
overheid om aan de wettelijke 
opgave te voldoen? Het 
streven is mooi, maar hoe dit 
te doen als er bezuinigd moet 
worden?    

Waar de gemeente zelf eigenaar is van 
panden kun je de voorbeeldfunctie laten 
zien. Dit kan inspiratie zijn voor 
ondernemers en inwoners om iets te 
doen. Inzake biodiversiteit bijvoorbeeld is 
er geen wettelijk doel of kader. Bij het 
missen van een kader mist het bestuur 
vaak ambitie om koploper of voorbeeld te 
zijn. Daar ligt wel een opgave; geen 
inspanning leidt tot geen of negatief 
resultaat.   

 Financiën 32 Baggerjen 
wettergongen 

Foar ûnderhâld is 50% foar it 
wetterskip en 50% foar de 
gemeente. De sifers dêrby 
komme net oerien mei 50%.  

It giet hjir oer fivers en wettergongen. By 
wettergongen is de ferdieling 50-50 en 
fivers binne foar rekken fan de 
gemeente.   

GL 
 

Openbare orde en  
veiligheid 

 Naar aanleiding van 
lezing in Wolvega 
vorige week    

Wat gaat hier gebeuren met 
het onderzoeksrapport van de 
gemeenten Oost- en 

Het onderzoek is met name gericht op 
havens; die zijn hier niet. De situatie hier 
is anders dan wat in het rapport naar 
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Weststellingwerf en 
Heerenveen? 

voren kwam. Het wordt vooral als wake-
up call gezien.  

    Zijn er zorgpunten uitgekomen 
of nieuwe punten?  

Nee, het wordt meer als bevestiging 
gezien van wat bekend is.  

 Algemeen  Zorgfraude  Dit is lastig te traceren. Hoe 
gaat de gemeente hiermee 
om?  

Bij de invoering van de nieuwe Wmo 
enkele jaren geleden, privatisering van 
zorg en jeugdzorg is niet nagedacht over 
‘cowboys’. Als overheid zijn er weinig 
handvatten om dit aan te pakken. 
Daarbij is ook politie nodig.  

 Fysieke 
leefomgeving 

27 Burgemeester 
Falkenaweg  

Hoe erg wijkt dit af van het 
originele plan? Wat zijn de 
financiële verschillen?  

In het originele plan zat ook een bedrag 
voor comfortverbetering. Dat deel is uit 
het plan gehaald. Alleen echt 
noodzakelijk onderhoud en de twee 
kruispunten worden aangepakt. Het 
bedrag is van € 3 miljoen teruggebracht 
naar € 1,5 miljoen.  

    Dit betreft niet het onderdeel 
van de middenrotonde richting 
Atalantastraat?  

Nee, dat is onderdeel van Heerenveen 
Beter Bereikbaar.  

    Wordt het geschrapte deel van 
het oorspronkelijke plan 
onderdeel van de plannen voor 
volgend jaar? Of blijft het 
hierbij?   

Het wordt zoals nu is voorgesteld. 
Onderhoud is noodzakelijk, maar meer 
groen zit niet in de plannen. Ambities zijn 
eruit gehaald, gelet op het financieel 
perspectief.  

 Financiën 32 Biodiversiteit In De Greiden zie je veel 
bloemen. Is dit duurder, of 
goedkoper?   

Om de omgeving voor biodiversiteit 
geschikt te maken, moet erin worden 
geïnvesteerd. Ruim € 30.000 is geschikt 
voor meerdere jaren.  
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    Wordt het dan goedkoper?  Van intensief beheer naar beheer van 
een biodiverse berm met ander 
onderhoud is niet per definitie 
goedkoper.  

    Wat zijn de consequenties van 
verharding naar groen, of van 
groen naar meer biodiversiteit? 
Is dat duurder of goedkoper?  

Die vraag kan zo niet worden 
beantwoord. De vraag wordt genoteerd.   

 Financiën 31 Rotonde 
Haskeruitgang  

Er komt een rotonde bij. Is dat 
inpasbaar en heeft het 
gevolgen voor de doorstroming 
in de spits?  

Twee rotondes na elkaar hoeft geen 
probleem te zijn. Ons wegennet in 
algemene zin zit wel vol.  

Pauze      

D66 Fysieke 
leefomgeving 

27 Burgemeester 
Falkenaweg 

Kan kort worden uitgelegd wat 
de gemeente niet meer gaat 
doen?  

Verfraaiing en comfort wordt niet meer 
gedaan. Onderhoud waar dat nodig is en 
de twee kruispunten worden wel gedaan.  

    Hoe verhoudt zich dat tot de 
nota kapitaalgoederen waar 
onderhoud van fietspaden 
omhoog is gegaan?  

Het is een parallelstrook. Het onderhoud 
wordt gedaan op een hoger niveau, maar 
voor comfortniveau zou er asfalt moeten 
komen. Dat gebeurt niet; de klinkers 
blijven.    

 Financiën 31 Overdracht oevers Krijgen we hier een bruidsschat 
mee van provincie? 

Er wordt geen geld over en weer 
uitgewisseld. De gemeente heeft 
geprobeerd bezwaar aan te tekenen voor 
sommige delen waar het 
waterschapsbelang groter was. De 
provincie heeft volgens de beslisboom 
anders besloten. Voordeel nu is dat van 
elke oever bekend is wie het onderhoud 
daarvan doet.  



Technische vragen Perspectiefnota 2024   Infomarkt 1 juli 2024 

11 
 

 
Tafel 3 - Fysieke leefomgeving 
 
Fractie Thema / 

Paragraaf 
Blz. Onderwerp Vraag Antwoord 

 Financiën 30 Omgevingsplan Hiervoor worden weer extra 
middelen vrijgemaakt. Is het 
wettelijk gezien mogelijk 
meteen het temporiseren van 
het plan aan te passen 
(vertragen), zodat de 
gemeente meer kan prioriteren 
op woningbouw?  

Advies is om dit niet te doen; het kost 
veel tijd en energie om het plan 2032 
klaar te krijgen. Er is een jaar buffer 
ingebouwd en niet bekend is hoeveel tijd 
alles bij elkaar gaat kosten, omdat dit 
nieuw is. De gemeente is ook afhankelijk 
van partijen in de markt die kunnen 
ondersteunen. In het verleden is 
actualiseren van bestemmingsplannen 
ook al eens uitgesteld; advies is nu niet 
opnieuw uit te stellen.  

    Bij temporiseren lukt het niet 
alles klaar te hebben in 2032? 
Of loopt de gemeente dan 
tegen operationele uitdagingen 
aan?  

De operationele uitdaging is dat bij 
uitstel men langer met oud beleid moet 
werken. Bij iedere keer opschuiven is het 
beleid niet klaar en moet steeds weer 
extra afweging worden gemaakt bij 
aanvragen en dat kost tijd en geld.  

 Programma 
biodiversiteit  

46 Programma 2024-
2030 

De bedragen van wat wel en 
wat niet te doen; hoe is deze 
verdeling tot stand gekomen?  

Niet gehonoreerd in het voorstel van het 
oud-college zijn de nieuwe activiteiten 
die verbonden zijn aan het 
groenstructuurprogramma dat in 
ontwikkeling is. Dit is € 160.000. 

 Financiën 30 en 46  Beleid biodiversiteit In de ene tabel staat dat 
volgend jaar € 235.000 wordt 
vrijgemaakt en verderop in het 
stuk staat dat € 335.00 werd 
aangevraagd, maar dat daar € 
175.000 van toegekend is.  

Het antwoord kan nu niet worden 
gegeven. Dit wordt uitgezocht en later 
beantwoord.  

   Uitvoeringsprogramma Wanneer wordt het 
uitvoeringsprogramma 
voorgelegd aan de raad? 

Eind dit jaar of begin volgend jaar.  
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 Beleid 
biodiversiteit 

32 Programma 
biodiversiteit  

Is hierin ook het vergroenen 
van schoolpleinen opgenomen?  

Dit is in het Duurzaam 
Instandhoudingsplan Onderwijs (DIHP) 
meegenomen voor scholen die meegaan 
in de nieuwbouw. Voor scholen die hierin 
niet meegaan, is er een aparte 
subsidieregeling.   

 Fysieke 
leefomgeving 

 Algemeen: 
woningtekort 

Is bekend hoe groot het tekort 
is?  

In algemene zin is bekend wat de 
behoefte is tot 2030-2035: ca. 2000 
woningen.  

    Betreft dit mensen die al 
woonachtig zijn in Heerenveen 
of ook van daarbuiten?  

Het is een combinatie; in algemene zin 
groeit Heerenveen.  

 Riolering  Taakstelling riolering De gemeente gaat een 
taakstelling hanteren op de 
riolering?  

Ja. Voor de vervangingsinvestering 
riolering is een taakstelling van 10% 
afgesproken. Deze wordt aan de raad 
voorgelegd met het nieuwe 
watertakenplan, dat is gepland vóór de 
vaststelling van de begroting.  

    De taakstelling van 10% 
reductie is ingeboekt in deze 
perspectiefnota?  

Ja, maar niet zeker is of dit financieel al 
is vertaald. Het blijft binnen het product 
riolering en de rioolheffing. Het is nog 
maar de vraag of dit leidt tot een 
verlaging van de heffing, gezien de 
verwachte stijging door het nieuwe 
watertakenplan. Doordat die misschien 
minder stijgt, zou er speling kunnen zijn 
op de ozb-ruimte.  

 Fysieke 
leefomgeving 

29 Klimaatadaptatie De aanvraag voor structurele 
middelen is niet gehonoreerd. 
Voor incidenteel is er € 
100.000 toegekend.   

Voor maatregelen op het gebied van 
droogte en wateroverlast kun je 
rioolheffing van toepassing laten zijn. Dat 
mag niet op het gebied van hitte. 
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Daarvoor wordt € 100.000 voorgesteld.   

    En voor na 2025? Die € 
400.000 is al uit de begroting 
gehaald?  

Nee. Die wordt verrekend via de 
rioolheffing. Inzake hitte: voor de periode 
na 2025; dat komt weer in de raad.  

SP De fractie is niet 
aanwezig.  

    

FNP 
 

Financiën 24 Parkeergarage De parkearopbringst is leech. 
Wurdt der sa’n bytsje gebrûk 
fan makke?  

De besettingsgraad is lang gjin 100%. De 
twadde laach wurdt kwealik brûkt. Dêr’t 
Casa stiet komt in wenningboulokaasje. 
KPN komt der ek by en beide ha gjin 
parkearromte op eigen terrein. Der 
komme parkearfergunningen; de 
ûntwikkelder kin dy ôfkeapje fia it 
mobiliteitsfûns. Dat fûns wurdt mei ynset 
ta dekking foar de parkeargaraazje op it 
Burgemeester Kuperusplein. Sa wurde se 
beide brûkt om te balânzjen yn de totale 
parkearbehoefte foar wenningen yn it 
sintrum.  

 Financiën 24 Parkeeropbrengsten Wat betellet Woonfriesland 
skielk foar de parkeargaraazje 
Burgemeester Kuperusplein?  

Woonfriesland heeft nu € 5.000 per 
parkeerplaats betaald. De mensen die er 
gaan wonen betalen net als elke andere 
vergunninghouder € 100 per jaar. Voor 
de parkeergarage betalen we btw, dat 
zorgt voor 21% minder inkomsten. Een 
abonnement kost per maand € 35 en 
jaarlijks € 350 (maandag t/m vrijdag). 

    Hoe hoog is het tarief 
vergeleken met andere 

It Hearrenfean is net de heechste, mar 
ek net de leechste. Grut part fan de 
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gemeenten?  parkearjilden yn de begrutting wurdt 
brûkt foar de dekking algemiene tsjinst.  

 Financiën  24 Modems 
parkeerautomaten  

Is contactloos betalen al 
mogelijk? Pinnen is soms ook 
niet mogelijk.  

Nee, in upgrade yn ‘betelgenot’ sit der no 
net yn. Alles dat ambysje is, fiere wy net 
op.  

 Fysieke 
leefomgeving 

28 Plannen A32-zone By in ynformaasjejûn waarden 
de plannen as fêststeand 
presintearre. It publyk koe net 
meiprate oer de plannen? En 
der komt in remize efter 
McDonald’s? Is dat bekend?  

De heer in kwestie presenteerde de 
plannen wat te stellig. Hij bedoelde: in de 
plannen hebben we dat opgenomen, wat 
vindt u ervan. Wat de remise betreft: dit 
klopt. Arriva heeft de concessie verloren. 
Qbuzz zoekt nu een nieuwe plek en 
bekijkt de ruimte naast de McDonald’s.  

    Koe Arriva samar wegerje de 
remize oer te dragen?  

Ja, Arriva is eigenaar van de huidige 
remise. Bovendien wil de provincie dat 
straks op een andere manier met 
concessies wordt omgegaan en dat de 
provincie eigendom van de remise krijgt. 
De stationslocatie is de enige waar nog 
geen plek is voor ontwikkeling. Er ligt 
nog niets vast.  

 Economische 
leefomgeving 

 Winkelcentrum 
Heerenveen 

Hoe realistysk is it om fan It 
Hearrenfean in regionaal 
winkelsintrum Noard-Nederlân 
te meitsjen?  

Het is realistisch. Er is nu veel leegstand, 
maar verkend wordt hoe dit op te lossen. 
Heerenveen ligt geografisch centraal en 
voor grotere partijen aantrekkelijk. Maar 
er zijn wel randvoorwaarden nodig. Er 
zou meer te beleven moeten zijn voor 
winkelend publiek, voor een dagje uit.   

    Is der wol romte foar bygelyks 
in grutte boumerk?   

Nee, op dit moment niet. Grote winkels 
kunnen niet in het kernwinkelgebied. Wat 
wel zou kunnen, is een combinatie van 
diverse merken-winkels in het centrum.  
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HL Economische 
leefomgeving 
algemeen 

 Detailhandel en beleid Hoe kijkt de gemeente aan 
tegen de veranderingen in de 
economie; de wijze van 
winkelen en boodschappen 
doen, hoe is de trend de 
komende jaren?  
Voor supermarkten worden 
soms bijzondere verbindingen 
gemaakt met gemeenten. Hoe 
gaat zich dat ontwikkelen?  

Het centrum heeft net als overal in 
Nederland last van online verkoop. 
Daardoor moet je nadenken over je 
positie als Heerenveen. Er is veel 
leegstand en bekeken wordt hoe het tij 
te keren. Er zou meer te beleven moeten 
zijn voor winkelend publiek, voor een 
dagje uit. Wat zou kunnen is een 
combinatie van diverse merken-winkels 
in het centrum. Heerenveen zou gebruik 
moeten maken van het feit dat het 
centraal in Noord-Nederland ligt.  
Inzake de supermarkten: het is aan de 
raad om beleid te maken. De focus ligt 
nu op het centrum.  

 Fonds vitale 
kernen 

28 Plannen vitale kernen Hoe loopt het? Hoe is de 
ontwikkeling in jaren?  

De plannen in de dorpen Jubbega, 
Akkrum en Aldeboarn zijn druk in 
uitvoering en bijna klaar. Het fonds is op, 
maar de plannen zijn niet op.  

 Financiën 33 Beleid en uitvoering 
klimaatadaptatie 

Kan wat worden verteld over 
de ontwikkelingen en 
heffingen, enz.?  

Op dit moment wordt een nieuw 
watertakenplan 2025-2029 voorbereid. 
Vóór de begroting wordt dit nog 
voorgelegd ter vaststelling. Hierin komen 
huidige onderwerpen terug en daaruit zal 
een keuze gemaakt worden ten aanzien 
van het ambitieniveau. Daaruit volgt een 
investeringsprogramma over wat betaald 
moet worden v.w.b. wateroverlast en 
droogte. 

   Wateroverlast en 
droogte  

Er zijn ooit bekkens geplaatst 
bij het stadion. Is dit een 

De gemeente probeert zoveel mogelijk 
bovengronds te doen. Dan doe je ook 
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ontwikkeling die zich verder 
gaat uitbreiden in de 
gemeente?  

iets aan de openbare ruimte. Dit kan 
binnenstedelijk, maar ook in het 
buitengebied. Bij minder ruimte is 
ondergronds soms noodzakelijk.   

    Is het genoeg wat er wordt 
gedaan of zijn verdere stappen 
nodig?   

Gezien de ontwikkelingen op het gebied 
van hevigheid van buien, is de vraag 
welke ambities de gemeente nastreeft ter 
voorkoming van wateroverlast. Daarbij 
hoort een investeringsniveau. 
Wateroverlast is afwendbaar op 
rioolheffing. Hitte kan op lange termijn 
een groter probleem zijn, maar hitte is 
financieel niet afwendbaar op 
rioolheffing.  

GBH Fysieke 
leefomgeving 

 Algemeen: woningen Hoe groot is het woningtekort? De ambitie is minimaal 2000 woningen 
bij te bouwen, voor de behoefte.  

   VNG-congres in Gouda  Er werd o.a. gesproken over 
woonzorggemeenschappen. 
Hoe ziet de gemeente dat?  

De gemeente staat er positief tegenover. 
In Heerenveen wordt met partijen 
bekeken hoe dit te ontwikkelen. Initiatief 
kan ook vanuit mensen zelf komen. Er 
komt wel een focus om dat in de kern 
Heerenveen te doen en niet in de dorpen. 
Dit heeft te maken met betaalbaarheid 
en het zorgsysteem.   

 Fysieke 
leefomgeving 

27 Volkshuisvesting; Wet 
betaalbare huur 

Hoe gaat de gemeente de Wet 
betaalbare huur handhaven? 

De gemeente heeft geen handhavers 
hiervoor.  

 Fysieke 
leefomgeving 

28 A32-zone Er is een informatiesessie 
geweest. Kan er iets over de 
plannen worden verteld?    

Er komt nog een sessie. Er is een visie 
gemaakt van ongeveer Hajé Hotel tot 
Van der Valk Hotel om op dat 
gebiedsniveau aan te geven hoe gekeken 
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wordt naar woningbouw, sport, mobiliteit 
enz. Er wordt dan niet meer ad hoc 
gewerkt aan kleinere projecten, maar 
volgens de visie.  

    Wordt daarbij ook rekening 
gehouden met welvaart en 
gezondheid?  Wonen langs een 
snelweg wordt afgeraden 
vanwege geluid, fijnstof enz.  

De raad zou de vraag of daar nog wel 
woningen gebouwd moeten worden, 
moeten beantwoorden. Het alternatief is 
Heerenveen-West. Het is niet duidelijk of 
en wanneer daar woningen mogelijk zijn.  

    Kunnen er geen woontorens 
worden gebouwd in 
Heerenveen?   

Dat zijn keuzes. Het profiel van 
Heerenveen zou door hoogbouw wel 
veranderen en verstedelijken. Dit geeft 
een ander karakter. Er moet goed 
worden nagedacht over openbare ruimte, 
groen, enz. en er moet een gezonde 
balans in worden gevonden.  

    Auto’s worden groener; 
kunnen woningen dan wellicht 
wel gerealiseerd langs de A32?  

Dat zou misschien kunnen, maar 
onbekend is wanneer dat zou zijn; over 
10 of 15 jaar?   

 Financiën 32 Baggeren 
watergangen 

De gemeente heeft er 10 km 
oevers bij gekregen. Komt 
daar ook geld bij?   

In heel Friesland is elke meter oever 
toebedeeld door de provincie. Er is geen 
financiële bijdrage. Nu is duidelijk wie 
voor welke oever beheerder is en 
verantwoordelijk is voor onderhoud. Voor 
de kosten zal via de algemene middelen 
dekking gezocht moeten worden.   

    Ligt er ook een 
vergroeningsverplichting in de 
Kaderrichtlijn Water?  

Die verplichting ligt er niet zo hard, maar 
de gemeenten wil wel harde oevers 
proberen om te zetten naar 
natuurvriendelijke, ook om kosten te 
verlagen.  
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